
 
 

      
 

VLADA REPUBLIKE HRVATSKE 

Savjet za razvoj civilnog društva 

 

 

KLASA: 230-01/24-03/1 

URBROJ: 50419-01/05-24-2 

U Zagrebu, 23. siječnja 2024. 

 

 

ZAPISNIK 

S 1. (KONSTITUIRAJUĆE) SJEDNICE 8. SAZIVA SAVJETA ZA RAZVOJ 

CIVILNOGA  DRUŠTVA  

 

održane 22. siječnja 2024. (ponedjeljak) s početkom u 10:00 sati 

u 

Nacionalnoj i sveučilišnoj knjižnici, Hrvatske bratske zajednice 4, Zagreb,  

Plenarna glavna dvorana 

 

                                                          Dnevni red 

 

 

1. Usvajanje Poslovnika Savjeta za razvoj civilnoga društva 

2. Izbor predsjednika/ce Savjeta 

3. Razno 

 

 

Prisutni članovi/članice: Martina Štefković (Ministarstvo financija), Margareta Mađerić 

(Ministarstvo rada, mirovinskoga sustava, obitelji i socijalne politike), Mario Beko 

(Nacionalna zaklada za razvoj civilnoga društva), Ružica Čavar  (Hrvatska zajednica 

županija), Tomislav Družak (Ministarstvo turizma i sporta), Mirela Kalcina (Ured 

predsjednika Vlade RH), Nemanja Relić (Ured potpredsjednice Vlade RH), Alen Tahiri (Ured 

za ljudska prava i prava nacionalnih manjina), Helena Beus (Ured za udruge), Željka Josić 

(Središnji državni ured za demografiju i mlade), Lejla Šehić-Relić (Demokratizacija, vladavina 

prava te razvoj obrazovanja), Josip Miličević (Djelovanje mladih), Jozo Totić (Djelovanje 

udruga proizašlih iz Domovinskog rata), Domagoj Šavor (Kultura), Mirjana Jakovčev (Skrb 

o djeci), Nikola Tadić (Skrb o osobama s invaliditetom), Višnja Fortuna (Socijalna skrb), 

Dubravko Šimenc (Sport), Jasna Malus Gorišek (Tehnička kultura), Daniel Martinović 

(Zaštita i promicanje ljudskih prava), Danko Relić (Zaštita zdravlja i unaprjeđenje kvalitete 

života), Gordana Lukić (Zaštita potrošača), Ivan Soldo (Zaklade), Nives Kopjatich Škrlec 

(Udruga gradova u Republici Hrvatskoj), Ana Falak (Udruge poslodavaca) 

 

Prisutni zamjenici/e članova: Lina Lena Soukup (Ministarstvo hrvatskih branitelja), 

Romana Kuzmanić Oluić (Ministarstvo vanjskih i europskih poslova), Olga Plazibat Novosel 

(Ministarstvo pravosuđa i uprave), Antonija Margeta (Ministarstvo zdravstva), Vesna Lendić 



 
Kasalo (Ured za udruge), Miroslav Smetiško (Ministarstvo rada, mirovinskoga sustava, 

obitelji i socijalne politike), Ivan Bota (Ministarstvo regionalnoga razvoja i fondova Europske 

unije), Lana Letilović (Ured predsjednika Vlade RH), Vesna Šerepac (Ministarstvo znanosti i 

obrazovanja), Elizabeta Kos (Ministarstvo gospodarstva i održivog razvoja), Gabrijela 

Medunić-Orlić (Zaštita okoliša i održivi razvoj), Mihaela Turniški (Turizam),  Darko 

Šeperić (Sindikati),  

Prisutni iz Ureda za udruge: Tereza Missoni, Jelena Princivali, Milijana Kastratović, 

Goran Denis Tomašković 

 

 

Ukupno je bilo prisutno 35 od 37 članova (ili zamjenika članova) Savjeta s pravom glasa 

(19 od 20 predstavnika/predstavnica organizacija civilnog društva te 16 od 17 

predstavnika/predstavnica tijela javne vlasti). 
 

Ispričani članovi/članice i zamjenici članova Savjeta: Mladen Puškarić (Hrvatska zajednica 

općina), Darko Nekić (Ministarstvo hrvatskih branitelja), Domagoj Mikulić (Ministarstvo 

regionalnoga razvoja i fondova Europske unije), Mile Horvat (Ministarstvo gospodarstva i 

održivog razvoja), Željka Rajković (Zaštita okoliša i održivi razvoj), 

 

Sjednica se prenosila u živo, snimku možete pogledati ovdje. 

 

Utvrđen je kvorum. 

 

Ravnateljica Ureda za udruge, Helena Beus, pozdravila je sve prisutne članove i zamjenike 

članova Savjeta. Istaknula je da Savjet za razvoj civilnog društva djeluje u kontinuitetu već 

skoro dvadeseti i dvije godine kao savjetodavno tijelo Vlade Republike Hrvatske i glavni forum 

za strukturirani dijalog između tijela državne uprave i predstavnika udruga i ostalih aktera 

organiziranog civilnog društva o svim pitanjima koja utječu na okruženje za razvoj civilnog 

društva u Republici Hrvatskoj. 

 

Pozdravila je sve u ime Ureda za udruge, stručne službe Vlade RH, stručne i tehničke podrške 

Savjetu. Osmi saziv Savjeta za razvoj civilnoga društva imenovan je na sjednici Vlade RH 

održanoj 21. prosinca 2023.  

 

Imajući u vidu da nema predsjednika i zamjenika predsjednika osmog saziva Savjeta koji bi 

mogli otvoriti ovu sjednicu, Helena Beus je zamolila suglasnost da kao ravnateljica Ureda za 

udruge vodi ovu sjednicu do izbora predsjednika Savjeta. 

 

Prije nego se otvorila rasprava o dnevnom redu, na prijedlog ravnateljice Ureda, predstavili su 

se svi prisutni članovi, odnosno zamjenici članova Savjeta. 

 

U sklopu poziva na sjednicu, članovi Savjeta dobili su predloženi Dnevni red: 

 

1. Usvajanje Poslovnika Savjeta za razvoj civilnoga društva 

2. Izbor predsjednika/ce Savjeta 

3. Razno 

 

 

 

https://www.youtube.com/watch?v=__PqpWJJuSw&t=1231s


 
 

 

 

.  

 

Dnevni red je usvojen.  

 

Ad 1. - Usvajanje Poslovnika Savjeta za razvoj civilnoga društva 

 

Na samom početku rada Savjeta potrebno je usvojiti Poslovnik Savjeta za razvoj civilnoga 

društva. 

Poslovnik uređuje prava i obveze članova Savjeta, izbor, prava i obveze predsjednika Savjeta i 

zamjenika predsjednika Savjeta, pripremu i način sazivanja sjednice, tijek sjednice i način 

odlučivanja, radne skupine Savjeta, pitanja financijske i organizacijske potpore članovima 

Savjeta, postupak kandidiranja i izbora predstavnika organizacija civilnoga društva u 

povjerenstva, savjetodavna ili radna tijela na zahtjev tijela državne uprave, ureda Vlade i drugih 

tijela javne vlasti, kriterije i postupak kandidiranja i izbora članova i zamjenika članova Savjeta 

iz reda udruga i ostalih organizacija civilnoga društva te druga pitanja ustroja i rada Savjeta. 

Na e-mail adrese, pet dana prije sjednice, dostavljen je prijedlog Poslovnika za eventualne 

nadopune ili izmjene Poslovnika. Do početka sjednice nije zaprimljen niti prijedlog izmjene ili 

dopune Poslovnika.  

Helena Beus otvorila je raspravu o prijedlogu Poslovnika. 

Domagoj Šavor informirao je članove Novog saziva o radu Radne skupine za izmjenu 

Poslovnika i naglasio kako su neke izmjene usvojene a neke nisu. Naglasio je problematiku 

vezanu uz dostavu materijala za Sjednice i proceduru oko biranja predsjednika Savjeta. 

Naglasio je ipak da bi bila važna izmjena članka 11. stavak 1. oko potpisa minimalno 1/3 

članova da se uvede 1/5 potrebnih potpisa. Smatra kako bi to bio mehanizam da se sjednice 

Savjeta održavaju redovito. 

Nikola Tadić je podržao prijedlog Domagoja Šavora i naglasio da su bile velike pauze između 

saziva sjednica Savjeta a da nije postojao mehanizam na koji bi se sazvala sjednica vezana za 

neka goruća pitanja te da nije dobivao niti odgovore na pitanja koja je slao putem e pošte. 

Danko Relić je objasnio da je u prošlom sazivu bio predsjednik Savjeta i član Radne skupine 

koja je radila na izmjeni Poslovnika te utvrdio da se dosta prijedloga usvojilo novim 

Poslovnikom. Naglasio je da su sjednice javne jer se prenose u živo i može se naknadno 

pogledati snimka preko you tube kanala. Naglasio je da neki termini sjednice Savjeta kao što je 

sjednica vezana uz lutrijska sredstva ovise o Uredbi i da tu nema puno prostora da se na takve 

situacije utječe isto kao i na rok za odabir kandidata ispred OCD-a u radne skupine ili 

Povjerenstva u kojem sada piše da rok ne može biti kraći od 15 dana, osim zbog žurnosti tijela 

što u tom slučaju može doći u obzir. 

Nikola Tadić se složio da je Poslovnik korektan, ali da traže samo tu izmjenu o 1/5 potrebnoj 

za sazivanje Sjednice. Rekao je da ima još 6 stavki koje su prijeporne ali da će zadovoljit 

ukoliko se izmjeni samo 1. stavak članka 11. 



 
Tomislav Družak smatra da je Poslovnik evoluirao u odnosu na prethodni te da su sve izmjene 

napravljene u korist civilnog društva. Smatra da je 1/3 čisto dovoljna da se neka tema smatra 

važnom za sazivanje Sjednice. 

Gabrijela Medunić-Orlić je predložila da se napravi kompromis pa da ukoliko se sjednica ne 

održi u roku 3 mjeseca od zadnje sjednice da u tom slučaju 1/5 može zatražiti sazivanje sjednice 

Savjeta. Isto tako je zamolila da se sjednice Savjeta ne sazivaju rano jer dolazi autobusom iz 

Splita ili neka se pokrivaju troškovi noćenja ili dolazak automobilom. 

Nemanja Relić je nadodadao da bi u članku 16. trebalo stajati da se sjednice prenose putem 

You Tube kanala i da bi se time osigurala javnost rada. 

Ivan Bota osvrnuo se na članak 11. i rekao da smatra da je 1/3 čisto dovoljna za sazivanje 

Sjednice ukoliko je prava tema, a da češće Sjednice nisu ujedno i operativnije. 

Višnja Fortuna se, poučena dosadašnjim iskustvom (spomenula je dosadašnji rad na 

Poslovnicima), također složila da je 1/3 dovoljna za sazivanje Sjednice. 

Josip Miličević je postavio retoričko pitanje, ukoliko je 1/3 dovoljna, kako je moguće da toliko 

dugo nije bilo sjednice Savjeta i da je u Saboru najmanje 1/10 zastupnika može podnijeti 

interpelaciju o radu Vlade ili pojedinog njezinog člana. 

Olga Plazibat Novosel kao članica radne skupine za izmjenu Poslovnika istaknula je da sam 

Poslovnik već ima zadanost da se sjednice Savjeta održavaju najmanje jednom tri mjeseca i da 

uspoređujući druga radna tijela kao i Statute udruga, uvriježeno je pravilo 1/3 za sazivanje 

Sjednica. 

Domagoj Šavor rekao je da zbog 1/3 nisu u mogućnosti sazvati Sjednicu jer da su OCD-i u 

manjini s obzirom na ukupni broj članova Savjeta. Vezano uz javnost sjednica istaknuo je da 

su htjeli vratiti članak iz Poslovnika VI. saziva Savjeta kako bi Sjednice bile interaktivnije. 

Nikola Tadić rekao je da je možda 1/3 dovoljna za druga radna tijela ali ne i za ovo tijelo jer 

da kad  su slali e-poštu za sazivanje Sjednice nitko iz TDU a se nije osvrnuo na njih. 

Jozo Totić objasnio je da se tu radi o 8 članova ukoliko je 1/5 a 13 ukoliko je 1/3 i da ukoliko 

je tema zanimljiva ne bi trebao biti problem skupiti 13 glasova. Isto tako spomenuo je da njegov 

glas uvijek će imati bez obzira o kakvoj se temi radilo. 

Dubravko Šimenc rekao je da je ovo 1. konstituirajuća sjednica i da se ne treba vraćat u nazad 

jer da vjeruje da će se u ovom sazivu Sjednice održavati onako kako je napisano u Poslovniku. 

Nemanja Relić naglasio je da se ovdje gleda šira slika i da trebaju svi članovi utjecati na to da 

se Poslovnik primjenjuje i u praksi. Smatra da se na sva postavljena pitanja trebaju u nekim 

rokovima dobiti i odgovori i da će se zalagati da se sjednice održavaju redovito. 

Ivan Soldo spomenuo je da u ovom sazivu ima 20 članova ispred OCD i da je to dovoljan broj 

da ukoliko je tema kvalitetna da se sjednica Savjeta sazove. 

Ana Falak predložila je da se iskoristi instrument radnik skupina te da se teme na dnevni red 

stavljaju kada radna skupina oblikuje problem koji želi raspraviti na sjednici Savjeta. 



 
Lejla Šehić-Relić predložila je da se ovo tijelo demokratizira i da ne vidi razlog zašto ne ni bila 

1/5 članova potrebna za sazivanje Sjednice s obzirom da u tome leži cijeli problem. 

Danko Relić je objasnio da je prošli saziv savjeta djelovao u specifičnom vremenu (pandemija) 

ali da nije prošlo nikada 9 mjeseci a da se Sjednica nije održala. Sjednice su se održavale i 

putem alata za virtualne sastanke i hibridno i podržava  javnost Sjednica. 

Ivan Soldo predložio je da Poslovnik ide na glasovanje. 

Helena Beus složila se s prijedlozima i rekla da razumije primjedbe. Napomenula da se većina 

prijedloga sa radne skupine za izradu Poslovnika uvažila a da su se neke stvari i provodile u 

praksi makar nisu zapisane u Poslovniku, npr; snimanje Sjednica, povjerenstvo za novi saziv 

Savjeta. S druge strane objasnila je za neka pitanja nije rješenje ni sazivanje Sjednica ukoliko 

se TDU-i nadležni za to pitanje ne odazovu na istu. 

Pristupilo se glasanju o prijedlogu Poslovnika. Poslovnik je usvojen s 24 glasova ZA, 6 

PROTIV i 5 SUZDRŽANA glasa. 

Ad 2. - Izbor predsjednika/ice i zamjenika/ice predsjednika/ice Savjeta 

 

Sukladno Poslovniku, Savjet bira predsjednika iz reda članova Savjeta – predstavnika udruga i 

drugih organizacija civilnog društva. Isticanje kandidata za predsjednika Savjeta je javno. 

 

Ako je istaknut samo jedan kandidat glasuje se javno. 

 

U slučaju da je istaknuto više od jednog kandidata glasanje o istaknutim kandidatima obavlja 

se tajno. Izabran je kandidat koji je dobio natpolovičnu većinu ukupnog broja članova Savjeta.  

 

Ukoliko nakon glasanja niti jedan kandidat nema potrebnu većinu svih članova Savjeta, 

glasanje će se ponoviti. Ukoliko nakon ponovljenog glasanja niti jedan kandidat nema potrebnu 

većinu, novo isticanje kandidata i glasanje održava se na prvoj sljedećoj sjednici Savjeta koju 

će sazvati ravnatelj Ureda za udruge. 

 

 

 

Helena Beus je naglasila kako članovi odnosno zamjenici članova Savjeta tajno glasuju na 

glasačkim listićima na kojima navode ime kandidata predloženog za predsjednika. Predstavnici 

Ureda za udruge zaduženi su za prebrojavanje glasačkih listića. 

 

Sukladno usvojenom Poslovniku: 

 

(1) Predsjednik Savjeta predlaže dnevni red sjednice Savjeta, brine o poštivanju Poslovnika 

Savjeta i usvojenoga dnevnog reda, utvrđuje raspored izvještavanja i rasprava po pojedinim 

pitanjima, daje riječ sudionicima rasprave i formulira prijedlog zaključaka i odluka koje potom 

daje na glasovanje. 

(2) Zamjenik predsjednika Savjeta obavlja poslove predsjednika u njegovom odsustvu, te 

predstavlja Savjet u pitanjima za koja dobije mandat  članova odnosno predsjednika Savjeta. 

(3) Ukoliko predsjednik Savjeta podnese ostavku, zamjenik predsjednika obavlja poslove 

predsjednika Savjeta do izbora novog predsjednika.  

 



 
Istaknute su dvije kandidature za predsjednika Savjeta:  

 

Dubravko Šimenc predložio je Danka Relića, a Domagoj Šavor predložio je Nikolu Tadića. 

 

 

Prvi se je predstavio Danko Relić. Naveo je da je drugi put izabran u Savjet u području zaštite 

zdravlja i unaprjeđenje kvaliteta života. Liječnik je i dolazi iz Udruge narodnog zdravlja Andrija 

Štampar koja je osnovana 2009, jedan je od osnivača spomenute udruge. Udruga djeluje na 

principima Andrije Štampara, utemeljitelja javnog zdravstva. Već 15 godina uspješno se bave 

javno zdravstvenim temama: promocija zdravlja, prevencija bolesti, osobito među ruralnim 

stanovništvom, prevencijom vršnjačkog nasilja. Trenutno zaposlen kao viši asistent na 

Medicinskom fakultetu u Zagrebu. Posljednje tri godine član EGSO-a. gdje se bave sličnim 

temama te unapređenjem djelovanja organizacija civilnog društva. 

Istaknuo je podatak koji je nedavno Europska komisija objavila da ovakvu demokraciju kakvu 

danas poznajemo živi ukupno 17% stanovništva na svijetu. Rekao je da možda oni koji ju žive 

nisu niti svjesni te privilegije. Isto tako rekao je da se u određenom periodu vezano uz 

geopolitiku mijenjaju prioriteti, kao što je rat u Europi i na Bliskom istoku. Savjet kao radno 

tijelo nema  puno članica zemalja u EU u kontekstu sastava i rada i da na to trebamo biti ponosni 

ali isto tako raditi na tome da ga se iz dana u dan unaprjeđuje. Ono što očekuje od ovog saziva 

je inzistiranje na izradi i usvajanje dokumenta Nacionalnog plana stvaranja poticajnog 

okruženja za razvoj civilnog društva 2024-2030. Nada se da će u budućnosti predstavnik 

Savjeta moći prisustvovati na sjednicama Gospodarsko – socijalnog vijeća kako bi se 

unaprijedio civilni dijalog. 

 

Nikola Tadić  obratio se okupljenima. Naveo je da je završio Političke znanosti u Zagrebu. 

Naveo je da je već 15 godina aktivan u civilnom društvu, nabrojao je neke projekte ali i naglasio 

da je radio kao asistent u Europskom parlamentu. Zadnjih 10 godina kao programski voditelj i 

koordinator u Savezu udruga za autizam Hrvatske –  prihvaćen je od korisnika, od predstavnika 

udruga kao i saveza udruga s invaliditetom temeljem čega je i predložen za člana Savjeta u 

području brige za osobe s invaliditetom. Savez ima 14 udruga članica. Uglavnom surađuje s 

roditeljima koji su ujedno i project manageri, koordinatori volontera, informatori i centri znanja 

u svojim zajednicama, ljudi koji žive civilno društvo i koji se suočavaju sa svim izazovima koje 

ima civilno društvo. Vidio sam ljude koji su „izgorili“ u tom poslu i one koji su uspjele napraviti 

iskorak i stvoriti usluge u svojoj zajednici za stotine djece. Znam koji su prepreke i nedostaci s 

kojima se susreće civilno društvo. Smatra da je Savjet, kao jedan od tri stupa (Ured za udruge 

RH i Nacionalna zaklada za razvoj civilnog društva) idealna platforma za povezivanje između 

sektora te da ima izniman potencijal i ulogu iako smatra da je u prošlom sazivu zakazao. Nada 

se da će imati priliku djelovati kao predsjednik ovog saziva Savjeta te će inzistirati na 

kontinuitetu komunikacije. 

 

 

Budući da je zaprimljeno više kandidatura glasovanje će biti tajno. 

 

 

Sukladno zaprimljenim glasačkim listićima Nikola Tadić dobio je 13 glasova a Danko Relić 

22. Za predsjednika Savjeta izabran je Danko Relić. 

 

 



 
Danko Relić zahvalio su se okupljenima na povjerenju i izboru. Naveo je da uvažava prijedloge 

koje je iznio Nikola Tadić. Isto tako je naglasio da će inzistirati da se sjednice održavaju u 

intervalima zadanima Poslovnikom.  

 

 

Ad. 3.  - Razno 

 

Helena Beus najavila je i hitnu sjednicu, vezanu uz lutrijska sredstva te sjednicu na temu 

Nacionalnog plana stvaranja poticajnog okruženja za razvoj civilnog društva 2024-2030. 

 

Gabrijela Medunić- Orlić koja je ujedno i članica radne skupine za izradu NP, postavila je 

pitanje što je sa hodogramom vezanim uz donošenje NP i AP 2024-2030.  

 

Helena Beus odgovorila je da će nakon očitovanja TDU – a uslijediti tematska sjednica. Ovim 

riječima zaključila je 1. konstituirajuću sjednicu Savjeta te najavila kratki film Zaklade za 

razvoj civilnog društva u kojem su prikazani ukupni rezultati projekata organizacija civilnoga 

društva ugovorenih u sklopu Programa Učinkoviti ljudski potencijali 2014-2020. 

 

 

 

  

Sjednica je završila oko 12:00h. 

 

Zapisnik sastavio:                                                           Predsjednik Savjeta: 

 

Tereza Missoni v.r.                    Danko Relić v.r. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 


